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Volby do zastupitelstva města Podivína 23. a 24. září 2022

Kandidátní lis  na KSČM:

1.  Ros  slav Svačina, člen KSČM, řidič

2.  Lenka Školařová, bezpar  jní, ekonomka

3.  Dušan Šo  nik, člen KSČM, řidič

4.  Radek Školař, bezpar  jní, bezpečnostní služba

5.  Jiří Pospíšil, člen KSČM, důchodce

6.  Jarmila Malinová, členka KSČM, důchodkyně

7.  Václav Ro  er, bezpar  jní, důchodce

8.  Eva Rozsypalová, členka KSČM, důchodkyně

9.  Fran  šek Hájek, člen KSČM, důchodce

10. Libuše Kršková, členka KSČM, důchodkyně

11. Mgr. Václav Vaněk, člen KSČM, důchodce

12. Jiří Čapka, bezpar  jní, důchodce

13. Mgr. Ladislav Richter, člen KSČM, důchodce

14. Milan Foret, bezpar  jní, důchodce

15. Marta Průdková, členka KSČM, důchodkyně
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Volby do zastupitelstva města Podivína 23. a 24. září 2022

Volební program KSČM 
Budeme prosazovat následující inves  ční akce:

• Přestavba budovy bývalého městského úřadu na sociální byty

• Výkup pozemků pro obchvat Podivína 

• Výstavba nové požární zbrojnice

• Rekonstrukce náměs  

• Vybudování smuteční obřadní síně

• Dokončení cyklostezky na Janohrad

• Rekonstrukce chodníků na ulicích Havlíčkova a Komenského

• Odbahnění Šutrák + obnova přírodního koupaliště včetně zpevnění ko-

munikace od sportu k Šutrákům

• Zvýšení kapacity mateřské školy přístavbou jedné až dvou nových tříd

• Vybudování inženýrských sí   na pozemcích od hřbitova ke Sportu pro 

výstavbu rodinných domů

Dále budeme prosazovat:

• Vyrovnaný rozpočet města

• Vybudování sítě informačních tabulí ve městě (ulice, fi rmy a služby)

• Zvýšení podpory organizacím a spolkům pracujícím s dětmi a mládeží

• Podporu rodin s dětmi, které nemohou pla  t dětem obědy

• Zajištění pravidelné údržby zeleně ve městě

• Výběr místa k vybudování skateparku
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Informace ze zasedání zastupitelstva města č. XXIV. Ze dne 28.06.2022
Zastupitelstvo města na svém zasedání 
projednalo a schválilo následující body:
1. vzalo na vědomí zprávu starosty města 

ke kontrole plnění úkolů ze zastupitel-
stva města č. XXIII. ze dne 17.05.2022.

2. projednalo návrh závěrečného účtu 
města Podivín za rok 2021, který je 
zveřejněn na internetových stránkách 
města Podivín – na elektronické úřední 
desce Městského úřadu Podivín a  na 
úřední desce od 10.06.2022. Zastupitel-
stvo města uzavřelo projednání Závě-
rečného účtu města Podivín za rok 2021 
vyjádřením souhlasu s celoročním hos-
podařením města Podivín za rok 2021, 
a to bez výhrad.

3. schvaluje účetní závěrku za rok 2021 
města Podivín, Masarykovo nám. 192/2, 
691 45 Podivín, IČ:00283495, DIČ: 
CZ00283495. Zastupitelstvo města ne-
zjistilo, že by účetní závěrka neposkyt-
la v  rozsahu předložených podkladů 
v souladu s §4 vyhlášky č. 220/2013 Sb., 
o požadavcích na schvalování účetních 
závěrek některých vybraných účetních 
jednotek, věrný a  poctivý obraz před-
mětu účetnictví a fi nanční situace účet-
ní jednotky.

4. provedlo kontrolu rozpočtových opat-
ření č. 7/2022 a  č. 8/2022 k  rozpočtu 
města na rok 2022 a  tato rozpočtová 
opatření vzalo na vědomí bez výhrad.

5. provedlo kontrolu plnění rozpočtu 
k 31.05.2022 a toto vzalo na vědomí bez 
výhrad.

6. projednalo a  vzalo na vědomí zprávu 
o  činnosti kontrolního výboru města 
Podivín v roce 2020 a v roce 2021.

7. projednalo a  vzalo na vědomí zprávu 
o činnosti fi nančního výboru města Po-
divín v roce 2020 a v roce 2021.

8. souhlasí s  prodejem pozemku p.č. 
888/2 – ostatní plocha, jiná plocha v k.ú. 
Podivín. Zastupitelstvo města rozhodlo 
zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č. 
888/2 – ostatní plocha, jiná plocha o vý-
měře 13 m2 v k.ú. Podivín odděleného 
geometrickým plánem z  původního 
pozemku p.č. 888 v  k.ú. Podivín, pro-

dejní cena 500 Kč/m2 vč. DPH, žadatel 
uhradí veškeré náklady spojené s  pře-
vodem nemovité věci do jeho vlastnic-
tví. Písemné žádosti budou přijímány 
do 27.7. 2022 do 12:00 hodin. 

9. souhlasí s  prodejem pozemku p.č. 
2320/5 – ostatní plocha, jiná plocha 
v  k.ú. Podivín. Zastupitelstvo města 
rozhodlo zveřejnit záměr prodeje po-
zemku p.č. 2320/5 – ostatní plocha, jiná 
plocha o výměře 141 m2 v k.ú. Podivín 
odděleného geometrickým plánem 
z původního pozemku p.č. 2320/1 v k.ú. 
Podivín, prodejní cena 1150 Kč/m2 vč. 
DPH, žadatel uhradí veškeré náklady 
spojené s převodem nemovité věci do 
jeho vlastnictví. Písemné žádosti budou 
přijímány do 27.7. 2022 do 12:00 hodin. 

10. souhlasí s prodejem pozemků p.č. 721/7 
– ostatní plocha, jiná plocha a p.č. 721/8 
– ostatní plocha, jiná plocha vše v k.ú. 
Podivín. Zastupitelstvo města rozhod-
lo zveřejnit záměr prodeje pozemku 
p.č. 721/7 – ostatní plocha, jiná plocha 
o  výměře 2 m2 a  pozemku p.č. 721/8 
– ostatní plocha, jiná plocha o výměře 
134 m2 v k.ú. Podivín oddělené geome-
trickým plánem z původního pozemku 
p.č. 721/1 v k.ú. Podivín, prodejní cena 
pozemku p.č. 721/7 je stanovena na 
částku 1150 Kč/m2 vč. DPH, prodejní 
cena pozemku p.č. 721/8 je stanovena 
na částku 500 Kč/m2 vč. DPH žadatel 
uhradí veškeré náklady spojené s  pře-
vodem nemovité věci do jeho vlastnic-
tví. Písemné žádosti budou přijímány 
do 27.7. 2022 do 12:00 hodin. 

11. souhlasí s  prodejem pozemku p.č. 
721/9 – ostatní plocha, jiná plocha v k.ú. 
Podivín. Zastupitelstvo města rozhodlo 
zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č. 
721/9 – ostatní plocha, jiná plocha o vý-
měře 56 m2 v k.ú. Podivín odděleného 
geometrickým plánem z  původního 
pozemku p.č. 721/1 v k.ú. Podivín, pro-
dejní cena 500 Kč/m2 vč. DPH, žadatel 
uhradí veškeré náklady spojené s  pře-
vodem nemovité věci do jeho vlastnic-
tví. Písemné žádosti budou přijímány 

do 27.7. 2022 do 12:00 hodin. 
12. zamítlo z  důvodu pro město Podivín 

nevýhodné nabídky návrh na směnu 
pozemků předložený panem T.H. dne 
21.4.2021, čj. MUP-0914/2021, kterým 
nabízel směnu pozemků ve vlastnic-
tvím svém a svého otce za pozemky ve 
vlastnictví města Podivín. Zastupitel-
stvo města navrhuje panu T.H. a S.H. (st.) 
směnu části jejich pozemků p.č. 745/2, 
745/3, 745/4, 745/5 a 745/8, na nichž se 
nachází veřejně přístupná pozemní ko-
munikace, za části pozemku p.č. 745/1, 
které přiléhají k pozemkům p.č. 745/3, 
745/4 a  745/5 v  poměru 1:1 vše v  k.ú. 
Podivín (pozn. grafi cké znázornění ná-
vrhu směny pozemků bylo přílohou).

13. vzalo na vědomí závěrečný účet za 
rok 2021 Dobrovolného svazku obcí 
LVA schválený valnou hromadou dne 
07.06.2022.

14. vzalo na vědomí závěrečný účet za rok 
2021 Dobrovolného svazku obcí Čistý 
jihovýchod schválený valnou hroma-
dou dne 10.06.2022.

15. schválilo koupi nemovitých věcí, a  to 
pozemku p.č. 1581/14 – ostatní plocha, 
manipulační plocha o  výměře 65 m2, 
pozemek p.č. 2600/8 – ostatní plocha, 
jiná plocha o  výměře 3038 m2, poze-
mek p.č. 2600/29 – ostatní plocha, jiná 
plocha o  výměře 3089 m2, pozemek 
p.č. 2601/1 – ostatní plocha, jiná plocha 
o výměře 618 m2 a spoluvlastnický po-
díl ve výši 1/3 na pozemku p.č. 2983/6 
– vodní plocha, zamokřená plocha od 
prodávajícího V.L, nar…., bytem …. za 
kupní cenu ve výši 360.906 Kč. Zastu-
pitelstvo města Podivín schválilo kupní 
smlouvu a pověřuje starostu města uza-
vřením smlouvy.

16. schválilo podání žádosti o  převod ne-
movité věci, a  to pozemku p.č. 2837/4 
– ostatní plocha, manipulační plocha 
o výměře 8391 m2 v k.ú. Podivín do ma-
jetku města Podivín od České republiky, 
Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, 
128 00 Praha 2 – Nové Město.

Zveme Vás na vzpomínkovou akci, kterou si připomeneme 

104. výročí vzniku samostatného československého státu.

Setkání se uskuteční ve čtvrtek 27. října 2022 v 16,30 hod. u Tyršova sadu.

Program: proslov, položení květin
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MĚSTSKÝ ÚŘAD PODIVÍN

Masarykovo náměstí 192/2, 691 45 Podivín

Volby do zastupitelstva obce

Doba a místo konání voleb do zastupitelstva města Podivín 

Pátek 23. září 2022 14.00 hod. – 22.00 hod.

Sobota 24. září 2022 8.00 hod. – 14.00 hod.

Město Podivín má dva volební okrsky

okrsek č. 1  budova městského úřadu, Masarykovo nám. 192/2 

  pro voliče, kteří jsou přihlášeni k trvalému pobytu v ulicích:
  Boženy Němcové, Družstevní, Havlíčkova, Hliníky, Hřbitovní, Husova, Janův hrad, 1. máje, Nerudova, 
  Palackého, Rakvická, Revoluční, Řadová, Sokolská, U Dráhy, Újezd, U stadionu, Za Drahou.
okrsek č. 2 budova městského úřadu, Masarykovo nám. 192/2

  pro voliče, kteří jsou přihlášení k trvalému pobytu v ulicích:
  Angerlova, Bratislavská, Děvínská, Dolní Valy, Habánov, Hájenka, Horní Valy, Komenského, Kopce, 
  K Panskému kopci, Masarykovo náměstí, Na Ostrůvku, Pod Branou, Poříčí I, Poříčí II, Příční, Radniční, 
  Rosenberská, Rybáře, Sadová, Stará čtvrť, Štefanikova, U Mlýna, Úlehlova, Zahradní, Zborovská.

Hlasovací lístky budou oprávněnému občanovi dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb. Ve dnech voleb může volič 

obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 

Snižování energetické náročnosti města

Výběrové řízení na místo ředitele/-lky Základní školy Podivín

Výměna veřejného osvětlení 

Město Podivín hodlá snižovat náklady na elektrickou energii, 
a proto jsme nechali vyhotovit pasport a připravili projekt na vý-
měnu všech lamp veřejného osvětlení. Projekt jsme rozdělili na 
dvě etapy. V letošní roce jsme podali žádost o výměnu zhruba 
jedné poloviny sodíkových svítidel za LED svítidla s biodynamic-
kým režimem. Biodynamické pouliční lampy můžou zpočátku 
svítit bíle a postupně přecházet k teplé oranžové, což pomáhá 
snížit negativní vliv osvětlení na okolní přírodu, a  méně tedy 
škodí živočichům a rostlinám. 

Na projekt jsme požádali o dotaci od Ministerstva průmyslu 
a obchodu ČR - Státní program na podporu úspor energie EFEKT 
III. Dotace nám byla předschválena v  objemu 1,4 milionu Kč. 
Nyní připravujeme výběrové řízení na dodavatele svítidel, který 
by měl akci zrealizovat v průběhu nadcházející zimy.

Nová kuchyně ve školce

V  mateřské školce chceme také snížit náklady na energie 
a zkvalitnit přístrojové vybavení v kuchyni, které bude nově po-

V květnu jsme vyhlásili výběrové řízení na obsazení místa 
ředitele/ky naší základní školy, neboť stávající ředitel pan Mgr. 
Miroslav Cagášek se rozhodl odejít z  funkce k  31. 10. 2022. 
Do řízení se přihlásily dvě uchazečky. Osobního pohovoru se 
zúčastnila jedna z nich, kterou devítičlenná výběrová komise 
složená ze zástupců města, kraje a školských odborníků dopo-
ručila radě města jako vhodnou kandidátku na post ředitelky 
školy. Rada města na konci června 2022 rozhodla na základě 

doporučení komise, že novou ředitelkou naší základní školy se 
od 1. listopadu 2022 stane paní Mgr. Alena Veselá, která do-
posud působila na pozicí zástupkyně ředitele. Věřím, že naše 
rozhodnutí bylo správné a že nová paní ředitelka naplní naše 
očekávání a že se škola pod jejím vedením bude dále rozvíjet 
a kvalitně vzdělávat naše děti.

Martin Důbrava, starosta 
a předseda výběrové komise

užívat pouze elektrickou energii. Rozpočtové náklady projektu 
jsou přibližně 1,4 milionu Kč. I na tuto akci se nám podařilo zís-
kat dotaci vypsanou Místní akční skupinou Lednicko-valtický 
areál v objemu 0,8 milionu Kč. Nyní společně s paní ředitelkou 
mateřské školy Lenkou Studenou a poradenskou fi rmou připra-
vujeme výběrové řízení na dodavatele, který by měl instalaci 
provést v době uzavření MŠ o letních prázdninách 2023.

Fotovoltaika a zateplení městské haly

Dalším projektem, kterým chceme snížit závislost na vyso-
kých cenách energie, je její samovýroba prostřednictvím slu-
nečních panelů na střechách městských budov. Nyní připravu-
jeme studie fotovoltaických elektráren na budovách – městská 
hala, přístavba ZŠ, mateřská škola a  sběrný dvůr. Na městské 
hale hodláme snížit energetickou náročnost jejího provozu za-
teplením. Nyní máme proveden pasport stávajícího stavu, který 
bude podkladem pro projekt ke stavebnímu povolení, který by-
chom chtěli mít hotový do Vánoc.

M. Důbrava, starosta
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Informace pro občany
Oznamujeme nájemcům hrobových míst, kterým končí 

doba nájmu dne 31. 12. 2022, že se budou od 1. 10. 2022 uza-
vírat nové smlouvy o nájmu hrobového místa na dobu určitou, 
tedy opět na dobu 10 let. Při podpisu smlouvy se bude platit po-
platek za nájem hrobového místa a za služby spojené s nájmem 
dle ceníku. Městský úřad bude postupně od konce září rozesílat 
všem nájemcům, kterých se to týká, podrobnější informace.

V případě, že již nebudete chtít prodloužit nájem hrobového 
místa, ale chcete jej přenechat jiné osobě, je nutné sepsat žá-
dost o převod nájmu hrobového místa na MěÚ Podivín. 

V případě, že již nebudete dále chtít prodloužit nájem hro-
bového místa, je nutné sepsat oznámení o ukončení nájmu na 
MěÚ Podivín.

V případě úmrtí nájemce hrobového místa přechází dle zá-
kona o pohřebnictví smlouva na osobu určenou nájemcem. Ne-
ní-li, tak na osoby v pořadí dle zákona.

Více informací: Martina Opluštilová, tel. 519 365 311, e-mail 
podatelna@podivin.cz

 Formuláře si můžete vyzvednout na podatelně MÚ Podivín 
nebo vytisknout na www.podivin.cz

Most přes dálnici – II. 

135 let od založení sboru dobrovolných hasičů

Nové herní prvky 

na hřišti Hliníky

Jak víte z  předchozích vydání našeho 
zpravodaje, město Podivín vede diskuzi 
s Ministerstvem dopravy na téma vlastnic-
tví, správy a opravy mostu přes dálnici za 
ulici Za Drahou (tzv. stará cesta do Velkých 
Bílovic), který nemá vlastníka. Most byl 
vybudován státem v rámci stavby dálnice 
v  sedmdesátých letech minulého století, 
neboť dálnice křížila původní cestu. Most 
leží na pozemku ve vlastnictví České re-

Nejenom Podivín v letošním roce slaví 
výročí 800 let od povýšení na město, ale 
i Sbor dobrovolných hasičů Města Podivín 
slaví v letošním roce 135 let od svého za-
ložení. Ve zkratce si připomeňme události 
od založení sboru až do dnešní doby. 

Hasičský sbor Města Podivín byl zalo-
žen v  roce 1887. Zakládajícími členy byli 
tito občané města: 

Bedřich Kratochvíl - účetní podivín-

ského cukrovaru, 

Jan Kutálek - kandidát profesury, 

Jan Nedbálek - rolník (požár jeho 
domu v roce 1866 byl impulsem k násled-
nému založení sboru), 

Ignác Bauman - hostinský a  první 

náčelník sboru, 

Engelbert Dobrovolný - hostinský. 

V srpnu jsme doplnili nové herní prvky 
a  zastínění pergolou k  posezení na dět-
ském hřišti Hliníky. Větší děti mají radost 
z  nové lanové pyramidy, která je vysoká 
symbolicky 800 centimetrů, a  menší děti 
mají pískoviště doplněné o nové přesýpa-
cí prvky.

Martin Důbrava, starosta

publiky. Pozemek spravuje Ředitelství sil-
nic a  dálnic ČR. Městský úřad Břeclav ve 
svém rozhodnutí, které potvrdil i Krajský 
úřad, konstatoval, že vlastníkem je Česká 
republika a ta má provést nezbytně nutné 
opravy zábradlí. Ředitelství silnic a dálnic 
(dále ŘSD), které zastupuje stát, již připra-
vuje projekt na opravu zábradlí a součas-
ně zadalo vypracování diagnostiky stavu 
mostní konstrukce, přesto se stát k vlast-

Sbor v tu dobu čítal 21 činných členů. 
V době I. světové války, v letech 1914 

až 1918, byla činnost sboru přerušena. Po 
obnovení činnosti v  listopadu roku 1918 
hasiči patřili mezi hlavní iniciátory a akté-
ry společenského a  kulturního života ve 
městě. Dokladem toho jsou pravidelné 
hasičské plesy, různé zábavy i  divadelní 
představení. V roce 1961 založil sbor také 
hudební soubor, který měl 8 hudebníků 
a trval až do roku 1974. Zmíněné tradiční 
hasičské plesy, které se konaly s přestáv-
kami a přerušeními až do roku 2016, skon-
čily 104. výročním plesem. Takto vysoký 
počet ukazuje, jak oblíbenou kratochvílí 
tyto plesy byly. 

V roce 1922 prošel sbor personální kri-
zí, neboť 15 členů vystoupilo, sbor byl roz-

nictví mostu nehlásí. ŘSD vyzývá město, 
aby si most převzalo. Město naopak vyzý-
vá stát, který most vybudoval, aby jej pře-
vzal do vlastnictví a  řádně jej spravoval. 
V duchu výše uvedeného jsme odeslali na 
ministerstvo dopis a čekáme na odpověď.

O dalším vývoji vlastnictví mostu Vás 
budeme informovat v  následujícím čísle 
zpravodaje.

Martin Důbrava, starosta

puštěn a majetek přešel do správy města. 
Činnost hasičského sboru byla opět ob-
novena 27. května 1923. Prvním důleži-
tým mezníkem pro dobrovolnou a aktivní 
činnost bylo přijetí vlastních spolkových 
stanov, podle kterých se pak sbor řídil až 
do 14. října 1939. Stejně jako v  letech I. 
světové války byla činnost sboru ukonče-
na i v letech 1940 až 1945, tedy v období II. 
světové války. V roce 1953, kdy se změnil 
název z  Českého hasičstva na Českoslo-
venský svaz požární ochrany, se také změ-
nil název podivínského sboru na ZO Svazu 
požární ochrany Podivín. Starosta sboru 
se stal předsedou. K další změně organi-
zační i  názvoslovné došlo až v  listopadu 
1989. V  roce 1990 byl přijat nový název, 
a to Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slez-
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ska, a základní organizace se opět změnila 
na Sbor dobrovolných hasičů. Předseda se 
opět přejmenovává na starostu sboru.

Členové našeho sboru se zúčastnili 
likvidace následků největšího místního 
železničního neštěstí v roce 1950, kam se 
dostavili za 8 minut po vyhlášení popla-
chu. Kromě zásahů u požárů byla konána 
poplachová cvičení, ale také ukázková 
cvičení u  příležitostí různých sborových 
oslav, která měla dokázat připravenost 
a akceschopnost sboru. Spolu se zmínkou 
o soutěžích musíme konstatovat, že i zde 
dosahoval podivínský sbor dobrých vý-
sledků, a to jak v kategorii mužů, tak i žáků 
a dorostenců, zejména v období let 1984 
až 1993, kdy patřil mezi nejlepší v okrese. 
Zde stojí za zmínku, že Podivín byl v roce 
1994 pověřen uspořádat soutěž mužů 
i  žen v  požárním útoku o  Velkou cenu 
Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska. 

Základní technické vybavení spolku se 
od dob vydání hasičského dekretu Marie 
Terezie značně změnilo. Džbery s vodou, 
hasební hlínu a  tlumnici (plachta k  utlu-
mení plamenů) nahradily moderní pro-
středky a  vybavení. Od počátku vzniku 
sboru vlastnili hasiči velkou čtyřkolovou 
a  malou dvoukolovou ruční stříkačku. 

Do dnešního dne se zachovala pouze ta 
druhá a  berlová stříkačka. V  roce 1949 
bylo zakoupeno motorové vozidlo znač-
ky JEEP. Pro svolávání členů v  případě 
požáru byla v  roce 1952 namontována 
na budovu radnice siréna, dříve se svolá-
valo trubkou nebo spojkou. O rok později 
byla podána žádost o  přidělení nového 
hasičského vozidla H.V.8, v roce 1954 byl 
požadovaný vůz přidělen s požadovaným 
vybavením. K  dalšímu vybavení techni-
kou došlo v  roce 1966 přiděleno vozidlo 
značky Škoda RN. V roce 1983 došlo opět 
k modernizaci techniky, výstroje a výzbro-
je. Požární inspekce v  Břeclavi přidělila 
Podivínu vozidlo AVIA – 30 – DVS – 12, 
dopravní vůz s  přenosnou motorovou 
stříkačkou s  kompletním vybavením, 
vůz přepravil 10 osob. V roce 2020 došlo 
k pořízení a obměně stávající AVIE za IVE-
CO DAILY, které dodala fi rma AGRROTEC 
a bylo vyrobené fi rmou IVACAR. Pořízené 
z  dotací a  rozpočtu města. Významným 
rokem byl rok 1992. Městský úřad spolu 
se sborem dobrovolných hasičů zakoupil 
od závodního požárního útvaru Kaplice 
hasičské cisternové vozidlo typu CAS – 
25 RTHP, toto vozidlo bylo přínosem pro 
účinný první zásah při vzniku požáru. CAS 

– 25 RTHP sloužila od roku 1992 až do 
roku 2012 v našem městě, poté bylo pro-
dáno jednotce do Popic, které slouží do-
dnes. V roce 2012 bylo pořízeno z dotací 
a rozpočtu města nové vozidlo CAS – 20 
na podvozku TATRA 815 s nástavbou, vy-
robenou fi rmou THT Polička.

Od 1. ledna 1996 je podivínský hasičský 
sbor zařazen do hasičského záchranného 
systému v okrese jako jednotka JPO III/1 
a tím zařazen do I. stupně výjezdu. V roce 
2013 proběhlo jednání mezi Městem Po-
divín, zástupci JSDH Podivín a Hasičským 
záchranným sborem Jihomoravského 
kraje (HZS JMK) ve věci tzv. předurčenos-
ti na dopravní nehody, což znamená, že 
podivínská jednotka zajistí 24 hodinovou 
službu na podivínském úseku dálnice D2 
nejen při požárech, ale také při jakékoliv 
dopravní nehodě, ke které bude jednotka 
povolána. K  tomuto účelu byla v  měsíci 
říjnu 2013 jednotka vybavena zásahovým 
vozidlem RZA 1 Nissan Patrol, které jí bylo 
bezúplatně předáno zástupci HZS JMK. 
V roce 2014 členové jednotky absolvovali 
kurzy ve vyprošťování a  zdravovědě pro 
tuto činnost potřebné, tentýž rok byla jed-
notka zařazena do plošného pokrytí kraje 
na dopravní nehody.

Dvoukolová ruční stříkačka (1887)Dvoukolová ruční stříkačka (1887)

Vozidlo značky JEEP (od roku 1949)Vozidlo značky JEEP (od roku 1949) Škoda RN (od roku 1966 do roku 1983)Škoda RN (od roku 1966 do roku 1983)

Ruční berlová stříkačkaRuční berlová stříkačka
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V  roce 2017 byl k  130. výročí založe-
ní sboru pořízen historický prapor Sboru 
dobrovolných hasičů města Podivín. Pra-
por byl slavnostně požehnán v  místním 
kostele sv. Petra a Pavla. Na oslavě výročí 
byla představena technika okolních sbo-
rů.

Největším problémem, který čeká na 
svoje řešení, je hasičská zbrojnice. Ta pů-
vodní pochází z  třicátých let minulého 
století a  současný stav odpovídá jejímu 
stáří. Jak jsme již uvedli, bude nutná její 
nová výstavba. Tím vším se začne psát 

nová kapitola historie Dobrovolného ha-
sičského sboru v Podivíně.

Připomeňme si sloužící starosty a ve-
litele. Ve funkci starosty se vystřídalo cel-
kem 20 členů: Jan Nedbálek, Jan Nebuda, 
František Čapka, Antonín Gála, Adolf Lédl, 
František Hrdlička, Vojtěch Rotter, Jan Po-
chylý, Julius Báner, Method Kadlec, Fran-
tišek Hlávka, Bohumil Šindelář, Šimon Ka-
liš, František Košulič, František Hellinger, 
Zdeněk Zipper, Josef Froněk. Ve funkci 
velitelů se vystřídalo 17 členů: Ignác Bau-
man, Engelbert Dobrovolný, Karel Rotter, 

Jakub Pochylý, Šimon Kališ, Václav Stein-
bacher, Method Kadlec, Bohumil Šindelář, 
Václav Sýkora, František Hellinger, Zdeněk 
Marek, Josef Bauman, Josef Duda, Zdeněk 
Kučera.

Na závěr bychom chtěli poděkovat 
Městu Podivín a všem ostatním za přízeň 
a podporu, kterou nám věnují. 

 Za SDH: Zdeněk Kučera, Tomáš a Pavel 
Scorvanovi 

Materiály použity ze sborníku města 
a soukromého archivu SDH.

Vozidlo AVIA – 30 – DVS – 12 (od roku 1983 do roku 2020)Vozidlo AVIA – 30 – DVS – 12 (od roku 1983 do roku 2020)

Vozidlo TATRA 815 CAS 20 S2R (od roku 20212)Vozidlo TATRA 815 CAS 20 S2R (od roku 20212)

Vozidlo IVECO DA L1T (od roku 2020)Vozidlo IVECO DA L1T (od roku 2020)

Vozidlo Škoda 706 typu CAS – 25 RTHP Vozidlo Škoda 706 typu CAS – 25 RTHP 

(od roku 1992 do roku 2012)(od roku 1992 do roku 2012)

Vozidlo NISSAN PATROL RZA – L3R (od roku 2013)Vozidlo NISSAN PATROL RZA – L3R (od roku 2013)

Prapor SDH Podivín (požehnán 12. 8. 2017)Prapor SDH Podivín (požehnán 12. 8. 2017)
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Podivín kdysi a dnes
1. června 2022 v 10:00 hod. se otevírají 

nikoliv brány, ale dveře zasedací místnosti 
na radnici a nejdříve slovy starosty Martina 
Důbravy a  následně autorky paní Heleny 
Macánové je zahájena výstava fotografi í 
Podivín kdysi a dnes. Na devíti panelech, 
které jsou rozmístěny po celém přízemí 
budovy,  předkládá paní Helena /rozená 
Hasilíková/ srovnání historických fotografi í 
ze sbírky svého otce Zdenka Hasilíka s fo-
tografi emi novými z archivu svého. 

Výstava je skvělá, což mimo jiné po-
tvrzují také zápisy v pamětní knize. Myš-
lenka vydání knihy s tématikou srovnání 
historie a  současnosti našeho města je 
zde několikrát zmiňována. 

Když jsem připravoval tento článek 
a po telefonu jsem se Heleny ptal, zda jej 
mohu napsat, v  telefonu zaznělo něco 
o práci na knize. Tak doufám, že už je to 
ona. Za všechny, kteří již expozici navštívi-
li, ale i za ty, kteří ji ještě navštíví, autorce 
děkuji.

Slávek Machovský
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V  sobotu 10. září 2022 jsme prožili krásný slavnostní den, 
kterým jsme si připomněli rok 1222, v němž byl Podivín pový-
šen na město.

Mnoha tisíciletou historii našeho města zmiňují historici 
a dokládají ji zachované písemné dokumenty a také archeolo-
gické nálezy. I pomyslná časová osa v logu, která nás letošním 
výročním rokem provází, symbolizuje prožitou historii, ale i oče-
kávanou budoucnost. 

Základy našeho města byly pomyslně vystavěny spojením vý-
znamného vodního hradu Podivín s trhovou vsí Slivnice a osadou 
Sekyr Kostel, o  nichž Kosmas hovoří ve své kronice v  záznamu 
datovaném k roku 1067.  Hrad Podivín postupně získával na dů-
ležitosti, o čemž svědčí udělení práva razit mince, tzv. biskupské 
denáry, císařem Konrádem III. V  roce 1222 byl podivínský hrad 
tak významný, že byl králem ve městě Podivín poprvé jmenován 
rychtář a byly mu svěřeny samosprávné městské výsady.

Slavit jsme začali mší svatou v kostele svatého Petra a Pavla, 
kterou celebroval pan farář Slavomír Bedřich. Mši navštívili pra-
videlní i  nepravidelní hosté včetně krojované podivínské cha-
sy. V deset hodin přivítal pan starosta M. Důbrava spoluobčany 
a rodáky před radnicí za hudebního doprovodu našeho klarine-
tisty pana Pavola Hoďi. Po setkání se návštěvníci rozešli prohléd-
nout si budovy radnice, základní školy, mateřské školy, základní 
umělecké školy, knihovny, kostela, kaple Cyrilky, židovské kaple 
a oba naše hřbitovy v rámci akce otevřených dveřích. Každá ze 
škol připravila výstavu fotografi í mapujících její historii. Při pro-
hlídkách došlo na sdílení vzpomínek mezi kamarády stejného 
věku, ale i mezi návštěvníky různých generací.

  Odpoledne jsme se sešli v areálu Spolkového domu, kde od 
14 hodin začal odpolední program. Skvělá konferenciérka paní 
Pavlína Čapková představila program oslav i  velké množství 
spolků a dalších uskupení. Oslavy města byly zahájeny proslo-
vem starosty města panem Martinem Důbravou o historii, sou-
časnosti i možné budoucnosti našeho královského města. První 
blok zahájil rozhovor s paní ředitelkou mateřské školy Lenkou 
Studenou, který uvedl vystoupení dětí z mateřské školky. Na pří-

Oslava 800 let města Podivín
pravě milého programu dětí se podílely všechny paní učitelky 
MŠ.  Následné divadelní scénky žáků základní školy, které nacvi-
čily s paní učitelkou Harnuškovou, byly zakončeny rozhovorem 
žáků s  panem ředitelem ZŠ Miroslavem Cagáškem. Na jevišti  
s žáky byla i nová paní ředitelka Alena Veselá, která jej nahradí 
od listopadu 2022. Krátce se také na pódiu představily spolky 



LII. ročník     číslo 3    září 2022

20 Podivínský zpravodaj

YMCA Podivín, YMCA SKAUT Podivín, sbor místních dobrovol-
ných hasičů, Moravský rybářský svaz a Myslivecký spolek.

Folklorní blok započal křest knihy „Folklorní Podivín“, která 
vznikla ve spolupráci s městem Podivín a dětským folklorním 
souborem Voděnkou. Tato událost se neobešla bez etnografky 
a  autorky publikace v  jedné osobě, paní PhDr. Aleny Káňové, 
a také bez vedoucí souboru Voděnka paní Petry Kosové, která 
sbírala podklady a byla pravou rukou autorky.  Před započetím 
tohoto bloku naštěstí jen lehce zapršelo.

Na pódiu už byly připraveny děti z malé i velké Voděnky se 
společným pásmem „Na peci“ v doprovodu cimbálové muziky 
Terc z Charvátské Nové Vsi. Před krátkou přestávkou se předsta-
vila ještě i Chasa Podivín se svým tanečním a pěveckým vystou-
pením za doprovodu již zmíněné cimbálové muziky.

Sokolský blok uvedl dlouholetý starosta podivínské Tělo-
cvičné jednoty Sokol pan Miroslav Ustohal a přivítal na pódiu 
nejmenší sokoly s  maminkami. Cvičení maminek s  dětmi při-
pravila paní Martina Vlková. Vystoupil také šikovný sportovní 
oddíl všestrannosti pod vedením paní Martiny Robošové. Na 
oslavách 800. výročí zazpívaly dámy z Jarabinek za doprovodu 
akordeonu. Závěru sokolského bloku se ujalo  taneční studio 
N.C.O.D. z Břeclavi, které roztančilo i publikum.

Čtvrté části programu se zhostil místní Slavoj, v jejímž úvo-
du představil organizaci předseda pan Martin Brůček. Fotbalo-
vý oddíl mladší přípravky pod dlouholetým vedením pana Pav-
la Stojkoviče předvedl ukázku tréninku nejmladších podivínský 
fotbalistů a badmintonový oddíl pod vedením pana Jaromíra 
Solaříka a jeho partnerky Gábiny zase komentovanou přípravu 
mládeže. Mezi těmito oddíly předvedl svůj trénink také oddíl 
JIT-SU, který v Podivíně působí prvním rokem a trénuje pravi-
delně v místní hale.

Po občerstvovací přestávce přivítalo obecenstvo velkým po-
tleskem slečny Lucii  Pacalovou a Hejčovou s kamarádkou a je-
jich šikovné čtyřnohé kamarády. Pejsci zaujali hlavně nejmladší 
diváky, ale dokázali vykouzlit úsměv i na tvářích dospěláků.

Večerní atmosféru zpříjemnila svým vystoupením cimbálo-
vá muzika Terc a také hudební skupina I. V. M. A tak se tancovalo 
a  zpívalo do pozdních večerních hodin. Velkým překvapením 
pro všechny byla světelná laserová show, v  níž se představily 
symboly oslav 800. výročí, městský znak a siluety památek na-
šeho města. Laserová show  nahradila  očekávaný ohňostroj 
a podle reakce hostů se ukázalo, že to bylo správné rozhodnutí.

Programové přestávky doladila hudba a štěbetání návštěv-
níků.  O  ozvučení celé akce se postaral pan Metoděj Skřeček 
a akci na fotografi ích zvěčnila paní Eva Kosová a pan Lukáš Hrd-
lička. Elektrické rozvody a noční osvětlení stánků si vzal pod pa-
tronát pan Petr Štefan. 

Pěkné prostředí celého amfi teátru doladily výtvarné prá-
ce dětí z MŠ  a ve vstupním prostoru Spolkového domu bylo 
možno na fotografi ích nakouknout do činnosti místní Základní 
umělecké školy. 

V suterénu Spolkového domu  byly pro návštěvníky připra-
veny 4 výstavy. Výstava fotografi í Podivín kdysi a dnes, kterou 
připravila paní Helena Macánová srovnáním aktuálních fotek 
s  fotkami z archivu svého otce Zdenka Hasilíka, dlouholetého 
kronikáře města. Dále obrazy z  kreativní tvorby podivínské 
rodačky Lenky Studené (roz. Blanářové), která tvoří pod pseu-
donymem Leny Shine.  Série kreslených vtipů od Pavla Švece 
a  výstava loutek, které pro svá představení vyrobil loutkařský 
soubor Podivíni.
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Součástí výstav byla i  ukázka originálů historických doku-
mentů spojených s naším městem. V první listině Ferdinand III., 
císař římský a král český, potvrzuje 17. září 1637 městu Podivínu 
na jeho žádost městská práva, výsady a privilegia. Původní lis-
tiny s těmito právy, výsadami a privilegii byly zničeny válečný-
mi událostmi. Ve druhé listině Karel VI., císař římský a král český, 
potvrzuje 12. srpna 1734 městu Podivínu jeho práva, výsady 
a privilegia  tak, jak jsou vyjmenována v listině císaře Ferdinan-
da III. z roku 1637. Dále byla vystavena první dochovaná psaná 
kronika města Podivín dokumentující život mezi lety 1848-1939.

Pro prvních 800 hostů oslav byla připravena pamětní mince, 
podivínský denár o průměru 40 mm, a pro všechny hosty oslav 
byl vytvořeni pamětní list.

Pro potěchu chuťových buněk mohli návštěvníci navštívit 
stánek s voděnkovými sirupy a  marmeládami, které připravily 
paní Radka Švecová a Kristýna Řezáčová. V dalším stánku nabí-
zel pan Milan Kos kančí guláš, masovou směs a škvarky. Párek 
v  rohlíku, vařenou kukuřici, popcorn a  sladkosti si mohly děti 
koupit u  paní Kateřiny Ferbarové a  její sestry.  Protější stánek 
patřil místním myslivcům a jejich klobáskům a cigáru z udírny 
i guláši, ke kterým patří také čepované pivo a limonáda. Výčepu 
se ujali také místní rybáři a nabídli nám kromě piva a limonády 
také víno, uzené ryby, rybí polévku, nakládané hermelíny i uto-
pence. V krámku paní Jany Markové bylo možno zakoupit oříš-
ky a produkty zdravé výživy. Milovníky sladkého potěšila paní 
Hana Saitlová s  palačinkami více chutí. Milošův pivní stánek 
zase potěšil milovníka piva produkty ze svého pivovaru a tento-
krát stánek vedle něj obsadili místní vinařští nováčci Vinyx Wine, 
kteří připravili také občerstvení v  podobě řízečků. Nechybělo 
ani lahodné víno a burčák z Vinařství Hřebačka. U stánku Hanky 
byly smažené kuřecí kousky, hranolky a bagety plněné trhaným 
masem. Představil se i stánek vinotéky U Soudku s burčákem, 
vínem a pochutinami, které k vínu ladí.

Spoustu dárečků jsme si mohli zakoupit ve stáncích, které 
nabízely výrobky pro potěchu oka i duše. Paní Erika Hájková na-
bízela milé látkové hračky a tašky. Také paní Monika Kratochví-
lová rozvoněla okolí svými voňavými svíčkami. Krásné šperky 
měla ve svém stánku paní Iveta Lašková a Snění s Monikou na-
bízelo lapače snů. Jeden ze stánků patřil paní Lence Sztankové 
a slečně Zuzaně Hégrové s jejich dekoracemi. Mezi stánkaři jsme 
přivítali paní Evu Příkazskou se strojovou výšivkou a její mamin-
ku paní Evu Minaříkovou s  patchworkovými výrobky. Jejich 
stánek doplnila výstavka nožů vlastní výroby pana Richarda Pří-
kazského a dřevěných doplňků pana Michala Müllera.  Dřevem 
voněl stánek pan Petra Damma, který se věnuje dřevu a jeho de-
korování laserem. Výrobky paní Lenky Görnerové potěšily malé 
i velké. Nejeden návštěvník zavítal do stánku Města, který jen 
zářil 800. výročím.

O zábavu dětí i dospělých se postarala místní YMCA – skaut-
ský oddíl se sportovními aktivitami a dílničkou. Výtvarné dílnič-
ky pro děti nabízela YMCA Podivín. Vlastní pamětní podivínský 
denár bylo možné si vyrazit za pomoci Filipa Důbravy. Místní ha-
siči nás překvapili sportovní aktivitou a  dětem předvedli jejich 
zásahový vůz. Krásné obrázky na obličeje dětských tváří vykouz-
lila slečna Bára Hřebačková, paní Eva Pietriková a paní Markéta 
Berková. Různé barevné vlasové kreace vytvořila na vlasech ma-
lých slečen paní Martina Vlková a pro děti i dospělé byl k dispo-
zici i voděnkový tetovací salon. Zvěčnit se bylo možno ve vodác-
kém fotokoutku, který připravili místní vodáci, a pořádně vyřádit 
se mohly děti na nafukovací překážkové dráze a skákacím hra-
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du pro skřítky v areálu MŠ. Své síly bylo možno ověřit u pákařů 
a možná i vyhrát nějakou tu medaili.   

Program celé akce byl bohatý a pestrý, za což patří obrovský 
dík všem zúčastněným, kteří se s nemalým nasazením a srdcem 
na správném místě postarali o úsměvy na tvářích všech. Velká 
návštěvnost a  všudypřítomná spokojenost návštěvníků byla 
odměnou pro všechny. Speciální poděkování patří paní Pavlíně 
Ćapkové, které nás odpoledním programem provázela, a paní 
Petře Kosové a manželům Haně  a Svatoplukovi Hřebačkovým, 
kteří kulturní program zorganizovali.

Závěrečné přání starosty k výročí: „Za všechna ta staletí oby-
vatelé Podivína zažili hodně dobrého, ale i zlého, a proto přeji 
Podivínu do budoucna jen všechno dobré a všem spoluobča-
nům přeji, aby se nám v Podivíně a  jeho krásném okolí dobře 
žilo.  A podivínským rodákům a návštěvníkům přeji, aby se do 
Podivína rádi vraceli a oči se jim rozzářily vždy, když v dáli uvidí 
jedinečnou věž našeho kostela, stejně jako mně, když se z cest 
vracím domů.“

Martin Důbrava, starosta města
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V srpnu jsme dokončili opravu kultur-
ních památek, a  to sousoší Immaculata 
v parku u radnice, sochu sv. Tekly u koste-

la,  sochu sv. Jana Nepomuckého a kaple 
sv. Anny. První tři památky restauroval pan 
MgrA. René Vlasák  a poslední z nich  opra-

vil mistr štukatér pan Radek Beneš. Celko-
vé náklady dosáhly téměř 800 tisíc Kč.

Martin Důbrava, starosta

Osmým zastavením na Kristkově glyptotéce byla /a dnes už 
znovu je/ kaplička u  Janohradu s  uměleckým artefaktem Zrod 
a zároveň zatracení koule. Třináctého června při větrné smršti ji 
poničil spadlý strom tak, že bylo nutné ji strhnout. 

Socha, ukrytá uvnitř, jako zázrakem přežila, byla převezena 
na bývalý městský úřad a dnes, po drobných kosmetických úpra-
vách, je připravena zaujmout své místo u řeky Dyje. V okamžiku, 
kdy budete v rukou držet Podivínský zpravodaj, bude snad již na-

instalována. 
Za záchranu celého díla /sochy i kapličky/ bych rád poděkoval 

všem, kteří se na ní podíleli. Ať už to byli podivínští hasiči, sklenář-
ství Kocourek, pan Zdenek Rozmahel, který celou kapličku obno-
vil, pracovníci Technických služeb Podivín /RR/ nebo také ti, kteří 
jen drželi palce. Velký dík patří také vedení města, radě a zastupi-
telstvu za poskytnutou nejenom fi nanční podporu. 

Slávek Machovský

V rámci oslav 800 let MĚSTA PO-
DIVÍN jsme od soboty 6. do středy 
10. srpna 2022 uspořádali promítání 
Podivínského letního kina v  areálu 
spolkového domu. První na řadě 
byla dětská animovaná pohádka Mimi šéf – rodinný podnik, v dal-
ších dnech pak  fi lmy Po čem muži touží 2, Co jsme komu všichni 
udělali, Známí neznámí a na závěr fi lm Zátopek. Děkuji všem, kte-
ří pomáhali s přípravou této vydařené akce, kterou navštěvovalo 
v průměru asi 170 diváků z Podivína a okolí.

Martin Důbrava, starosta

Opravy památek 

Znovuzrození kapličky u Janohradu

Podivínské letní kino
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Státní Správa železnic nám v průbě-
hu dubna představila projekt výstavby 
dvoukolejné vysokorychlostní železnice 
(dále jen VRT) pouze pro osobní dopravu 
ve směru z Brna na  jih. Původní záměr 
vést VRT pouze do Šakvic byl změněn 
a trať VRT s rychlostí 320 km/h bude pro-
dloužena až k Rakvicím. Její pokračovaní 
směrem na Bratislavu je někdy v budouc-
nu. Zamýšlená VRT se mezi Rakvicemi 
a Podivínem „ukončí“ a vlaky VRT se vý-
hybkami napojí na naši běžnou železnici, 
která by v  úseku přes Podivín měla být 
modernizována. To by u nás znamenalo 
zvýšení rychlosti ze 160 na 200 km/h, zru-
šení přechodu u hradla a jeho nahrazení 
podchodem, prodloužení vedlejších ko-
lejí ve směru na Rakvice i Ladnou a hlav-
ně vybudování nových parkovacích míst 
typu P+R. Aktuálně Správa železnic zva-
žuje výstavbu dvou podchodů – jeden 
nový ve stanici pro příchod na nástupi-
ště (původní bude zasypán a přesunut) 
a nový na místo přechodu na hradle, kde 
město jedná ve smyslu jeho prodloužení 
až za krajskou silnici do ulice Za Drahou. 
Z jednání vyplynuly požadavky starostů 
obcí, aby konkrétní technické řešení za-
jišťovalo např. způsob zajištění průchod-
nosti územím, provedení protihlukových 
opatření (stěny, valy),  návaznosti do úze-
mí, přístup k železniční zastávce a úpravy 
navazujících komunikací.

O vysokorychlostní železnici
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Vážení a milí čtenáři,
blíží se podzim, děti a studenti už zasedli do školních lavic, 

ubývá práce na zahrádkách, čtecí večery se prodlužují, a  tak 
jsem pro vás do knihovny nachystala řadu nových knih. 

Malá ochutnávka za všechny: 

Moje máma Jana Brejchová – krásně zpracovaná kniha, 
životní příběh herečky Jany Brejchové zachycený její dcerou 
Terezou Brodskou

Vladimír Beneš, Mé cesty do hlubin mozku – rozhovory 
s prof. Vladimírem Benešem, neurochirurgem 

Hlas kukačky – silný příběh podle skutečných událostí spi-
sovatelky Hany Marie Körnerové  

Kavárna u Anděla (3 díly) - sága z 20. století oblíbené au-
torky Anne Jacobsové

Posledí rivalka Coco Chanel – příběh slavných návrhářek 
a rivalek Coco Chanel a Elsy Schiaparelli 

Iluze – nepovedený trik nebo úkladná vražda? „Dechbe-
roucí thriller, u kterého si napětím okoušete nehty“ autorů Ca-

milly Läckberg a Henrika Fexeus
Bretaňský odkaz, Bretaňské speciality – 8. a 9. případ ko-

misaře Dupina, milovníka tučňáků a kofeinu, rodilého Pařížana 
za trest přeloženého do Bretaně z pera Jean-Luc Bannaleca

Alicina síť – světový bestseller spisovatelky Kate Quinn, 
„knížka s velmi silným příběhem. Dvě dějové linky, které se na 
konci spojí v jednu a napětí drží až do poslední stránky“.

Dvě nové detektivky Tima Weavera a mnoho dalších…
Studenti a žáci si mohou přijít vybrat ze široké nabídky knih 

povinné četby anebo si půjčit audioknihy, či zahrát deskové 
hry. 

Během září by měly být spuštěny nové webové stránky 
knihovny, najdete je na adrese www.knihovnapodivin.cz, kde 
bude mj. podrobně vysvětleno, jak pracovat se čtenářským 
kontem, jak si prodloužit výpůjčky atd. atd. Od srpna také fun-
guje knihovní Instagram – knihovnapodivin.

Na Vaši návštěvu se těší
Radka Mildnerová, knihovnice

Městská knihovna Podivín

Dny od středy 15. do pondělí 20. června 
strávili členové Svazu tělesně postižených 
na rekondičním pobytu u slovenských láz-
ní Piešťany v části zvané Banka.

Odjezd byl naplánován na 10. hodinu. 
Měl pro nás přijet autobus z místa poby-
tu, bohužel pro nějaký zádrhel na dálni-
ci u  Bratislavy se přesun o  jednu hodinu 
zpozdil. Po mírných zmatcích u sjezdu na 
dálnici už cesta přes Hodonín a Senici pro-
bíhala pohodově.

Ubytováni jsme byli v hotelu „Harmo-
nia“. Bývalý rekreační objekt ROH pěkně 
upravený, balkon u  každého pokoje. Ov-
šem hrubou vadou na kráse byla nee-
xistence výtahu. A  že tam bylo schodů!! 
Bývalá sportoviště (minigolf apod.) dosti 
zdevastované, parková úprava a cesty taky 
nic moc. To nám ale pobyt nekazilo.

Hráz Váhu lákala k  procházkám i  pro-
jížďkám na kole. Ta si bylo možno vypůjčit. 
Kdo nechtěl pěšky nebo na kole do středu 
lázní, mohl se za 1 Euro nebo 25 Kč svézt 
s  ochotným panem vedoucím autem, 
v případě většího zájmu autobusem.

Každé odpoledne se dalo vyrazit na 
nějaký výlet. Ve čtvrtek okružní plavba 
lodí okolo Slňavy. V pátek návštěva muzea 
miniatur Podolie. Je zde 80 modelů hradů, 
zámků, kostelíků, rozhleden, chat a rodin-
ných domů významných osobností. V so-
botu termální park Nitrava – Polný Kesov.

A  v  neděli Trenčín i  s  průvodcem. 
Zhlédli jsme židovskou synagogu, Farské 
schody, městskou bránu, morový sloup, 
kostel sv. Františka Xaverského a  hlavně 

BÁJEČNÝ POBYT V PIEŠŤANOCH

římský nápis na skále. Je tam od 2. století n. 
l. a svědčí o pobytu římských vojsk v době 
markomanských válek. Nápis je možno 
spatřit ze zasklené terasy hotelu Elizabeth. 
Na závěr jsme vyjeli vláčkem Matúše Čáka 
k Trenčínskému hradu.

Každý večer byl kulturní program. 
Zpěv a hudba k tanci, k táboráku s opéká-
ním buřtů, velmi „vtipný“ vypravěč. Legra-
ce ohromná.

Jeden večer promítání fi lmu o historii 
lázní a  nelehkém osudu židovské rodiny 
Winterů, kteří z Piešťan na konci 19. století 
vytvořili světově proslulé lázně, ale vděku 
se nedočkali.

A  poslední večer byla, mimo hudby, 
zpěvu a tance, i tombola.

Výbornou stravu jsme měli ve formě 

švédských stolů. Milým překvapením byla 
možnost načepovat si nejen vodu a džus, 
ale i pivo a víno. A navíc 2x zmrzlina. Vždy 
odpoledne od 16 do 17 koláčik (tak říkají 
každé buchtě) a kávička.

Zdarma bylo 6 procedur: masážní křes-
lo, 2x zábal, biolampa, oxygenoterapie 
a biolampa.

Péči personálu nelze nic vytknout, cho-
vali se k nám bezvadně.

V  pondělí nás pan vedoucí vyfotil 
a v 10 hod. jsme odjížděli. Tentokrát přes 
Myjavu. Zastávka u větrného mlýna v Ku-
želově a pak oběd v zahradě milého penzi-
onu U Mlýna. No a je tu návrat do Podivína. 
Doufám, že všichni byli spokojeni jako já 
a těší se na příští akce.

Helena Heráková
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Narodil se jako Josef Machovský 30. 
září 1917 v  Grešlovém Mýtě v  okrese 
Znojmo. Otec Josef byl státním zaměst-
nancem u   Českých drah, matka Marie,  
rozená Parůžková,  se  starala o domác-
nost. Měl bratra Vladimíra. Rodina se 
z Pavlic na Znojemsku, kde žila, přestěho-
vala do Podivína do nově postaveného 
domu  na ulici B. Němcové. Po ukonče-
ní obecné školy v  Podivíně navštěvoval 
Josef  reálné gymnázium v Břeclavi, kde 
druhého června 1937 maturoval.

1. října téhož roku nastoupil na vo-
jenskou základní službu v  Košicích. Při 
jezdeckém výcviku ve škole pro dů-
stojníky se zranil, čímž byly ukončeny 
jeho aspirace na důstojnickou hodnost. 
Poté absolvoval poddůstojnickou školu 
a sloužil u dělostřelectva. V březnu roku 
1939 byl v hodnosti svobodníka propuš-
těn z armády.

Po úspěšném složení zkoušky byl 
přijat na studium fi losofi e na univerzitě 
v  Brně, po jejímž uzavření německými 
úřady se vrátil zpět do Podivína. Začal 
pracovat v hospodářském družstvu a za-
pojil se i do odbojové činnosti v řadách 
sokolské organizace.

V  měsíci březnu roku 1940 se svým 
kamarádem Liborem Zapletalem opusti-
li protektorát, přes Slovensko, Maďarsko 
a  Jugoslávii se dostali do Bejrútu v  Sýrii. 
Zde prodělal úpal, čímž se jeho přesun 
do Francie zdržel o dva týdny. Začátkem 
května 1940 byl prezentován v Agde do 
československé armády. Zařazen byl k dě-
lostřelectvu, bitvy o  Francii se ale nezú-
častnil. Po pádu Francie byl 7. července 
1940 evakuován do Anglie a zařazen opět 
k dělostřelectvu. Na začátku roku 1942 na 
návrh svého kamaráda Františka Vrbky 
začali studovat školu pro důstojníky pě-
choty v záloze. Po dokončení školy byl 22. 
června 1942 povýšen na četaře aspiranta 
a vrátil se zpět k dělostřelectvu.

V  listopadu 1942 byl zařazen do vý-
cviku pro zvláštní úkoly. Od 4. prosince 
1942 do 23. února 1944 prodělal základní 
sabotážní kurz, para a konspirační kurz, 
prodělal přípravu pro civilní zaměstnání. 
V dalším kurzu prošel opakovacími kur-
zy mikrofotografi e a spojovacími. Výcvik 
zakončil tělovýchovným kurzem a  spo-
jovacím cvičením v Londýně. 

Do skupiny Potash byl zařazen jako 
radista. 16. dubna 1944 byl přepraven do 
vyčkávací stanice v Itálii. Společně s npr. 
Janem Bartejsem /velitelem skupiny/, 

Kdo byl Josef Vrbka Machovský

rtn. Oldřichem Pelcem a rtn. Stanislavem 
Zuvačem  byl 5. května 1944 vysazen nad 
obcí Ostrata u Slušovic. Josef Machovský 
byl vybaven falešným průkazem na jmé-
no Jan Tužil, pekař z Chrudimi. 

Poté, co byla skupina u obce Držko-
vá vyzrazena a gestapem rozprášena, se 
s  velitelem Janem Bartejsem přesunuli 
na Slovensko. Josef Machovský se vrátil 

do Podivína, kde se setkal se svými rodi-
či. Zde také získal kontakty na odbojové 
organizace, o  čemž Bartejse informo-
val. Znovu se vrátil do Podivína, kde se 
ukryl  u rodiny Přibylovy na ulici Sokol-
ská.  Těžce ale onemocněl a bez spoje-
ní zůstal až do 15. dubna 1945, kdy byl 
Podivín osvobozen Rudou armádou. 
Byl zatčen NKVD, internován a po bru-
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tálních výsleších obviněn ze špionáže 
pro Anglii.

V  polovině června 1945 byl propuš-
těn ze sovětské internace. Na vlastní 
žádost opustil armádu a  začal pracovat 
jako úředník. V  roce 1945 byl povýšen 
do hodnosti poručíka a  koncem ledna 
1946 nadporučíka pěchoty. 1. září 1946 
se v hodnosti nadporučíka pěchoty vrá-
til do činné služby, 1. prosince 1946 byl 
povýšen na kapitána. Sloužil v Plzni jako 
náčelník štábu 71. výsadkového prapo-

ru. Své jméno si změnil v  roce 1946 na 
památku padlého kamaráda Františka 
Vrbky.

1. července 1948 /po nástupu nové 
politické garnitury/ byl donucen jako 
nespolehlivý opustit armádu a   krátce 
nato „byl odejit“ do ostravských dolů.

11. května 1950 byl degradován, 13. 
ledna 1952 zatčen a  na základě vykon-
struovaného obvinění držen čtyři mě-
síce ve vazbě. Po propuštění pracoval 
ve sklárnách Kavalier v  Sázavě, později 

v podivínské Frutě. V roce 1969 emigro-
val do Švédska, ale v polovině sedmde-
sátých let se vrátil zpět do vlasti. 2. února 
1991 byl rehabilitován a byl povýšen do 
hodnosti podplukovníka pěchoty v  zá-
loze.

Do roku 1990 žil střídavě v  Podiví-
ně a   na hájence u obce Nejdek. V roce 
1991 byl jmenován čestným občanem 
města Podivína. 10. srpna  stejného roku 
v Břeclavi zemřel.

Slávek Machovský

22/7  Z popudu okresní péče o mládež v Břeclavi byla v Břec-
lavi postavena útulna pro osiřelé a opuštěné děti v okrese břec-
lavském. Útulna byla pojmenována „Masarykův dětský domov“ 
a  na stavbu této budovy přispěla obec Podivín obnosem Kč 
1430,-.

2/8  U domu čís. pop. 185 Rudolfa Menouška v Podivíně na-
lézala se kolářská dílna s kovárnou a pila na parní pohon. V dílně 
se vyráběly loukotě a kleštiny z ohýbaného dřeva a z klád byly 
řezány fošny, desky a sloupy. Vlivem války a vlivem poměrů po-
válečných musel býti provoz v tomto podniku zastaven, jednak 
pro zadlužení majitele, hlavně však pro nedostatek odbytu vy-
robeného zboží v důsledku hospodářské poruchy. V tu dobu se 
právě dokončovaly regulační práce na potoce Trkmanky a teh-
dejší správce regul. stavby Ing. Frant. Kříž učinil majiteli domu 
185 Rud. Menouškovi návrh, aby z jeho kolářské dílny a z vhod-
né přístavby byl zbudován parní mlýn. Myšlénka Ing. Kříže na-

Kronika města Podivína – rok 1922

lezla ohlas u Menouška a v nejbližší době utvořila se společnost 
s Rud. Menouška, mlynáře Findejse a Ing. Frant. Kříže, která bě-
hem roku 1922 v zadní části kolářské dílny mlýn postavila a již 
v  následujícím roce provoz ve mlýně zahájila. Na zbudování 
mlýna poskytla Občanská záložna v Podivíně počáteční investič-
ní kapitál. Do zástavy za poskytlou půjčku byla dána hypotéka 
mlýna a vklad 80.000 Kč manželky Ing. Kříže, uloženy v Občan-
ské záložně v Podivíně. 

Mletí bylo ve mlýně dosti, avšak v soutěži s jinými mlýny ne-
mohla společnost obstáti. Režijní výlohy mlýna byly v poměru 
příjmů neúměrné, neboť starý parní stroj i s kotlem spotřeboval 
mnoho uhlí a nákladných oprav a společníci pak mnoho peněz 
pro vlastní potřebu. Mlýn nebyl tudíž aktivní a jeho provoz v ru-
kách této společnosti se proto nemohl dlouho udržeti.

(text v původním znění)
-rm-
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Vzhledem k hektickým změnám ve společnosti, na-
vyšování cen energií a  dalším neplánovaným opatře-
ním lze těžko plánovat konkrétní věci dlouhodobě. 

Je pro nás důležité, aby se děti vzdělávaly v klidném, 
pohodovém a podnětném prostředí.

Začátkem září se naše školka přidá k  oslavám 800 
let města Podivína. Při této příležitosti zveřejňujeme 
„proměnu“ naší školky. Fotografi e byly pořízeny v roce  
1984, 2002, 2022. Děkujeme všem těm, kteří se na roz-
voji mateřské školy podíleli od jejího vzniku, představi-
telům města, především pak panu Slávkovi Machovské-
mu a Martinovi Důbravovi. Věříme, že i přes současnou 
celospolečensky náročnou situaci se bude mateřská 
školka nadále rozvíjet a vzkvétat. 

Rádi bychom zrealizovali Vánoční jarmark, který 
byl velmi úspěšnou akcí, ale vzhledem k mimořádným 
opatřením jsme jej nemohli dva roky realizovat. 

Chceme pokračovat ve spolupráci s místními fi rma-
mi - MINYX s.r.o. a dětským pediatrem MUDr. Z. Muchou, 
kteří jsou našimi podporovateli a štědrými sponzory. 

Pokračovat budeme ve spolupráci s místními insti-
tucemi, základní školou, pedagogicko-psychologickou 
poradnou, speciálním pedagogickým centrem.

Povedeme děti k  poznávání Podivína, jeho fi rem 
a důležitých budov, kostela, knihovny, nádraží, stolárny, 
sběrného dvora, dopravní policie, zubní ordinace, ZUŠ, 
fotbalového hřiště, pošty, lékárny aj. Připravujeme vy-
cházky do přírody s piknikem.

Plánujeme modernizaci hřiště: přírodní překáž-
kovou dráhu, kameniště, bedny s  nástroji na pokusy, 
venkovní kuchyňku. Velkou investicí je plánovaná mo-
dernizace kuchyně a zavedení nových moderních tech-
nologií do stravování. 

Budeme nadále podporovat emoční inteligenci dětí, 
práci s přírodninami, podporu mateřského jazyka a poly-
technické výchovy, v přiměřené formě budeme využívat 
moderní technologie. V případě dostatku fi nančních pro-
středků chceme pořídit pedagogickou diagnostiku iSo-
phie. Jedná se o moderní formu diagnostiky, která přesně 
vyhodnocuje jednotlivé složky vzdělávacího pokroku dítě-
te. Navíc je zde možnost digitálního obrazového záznamu, 
který je srozumitelný pro učitelku. Lze vyhotovit i laickou 
verzi pro rodiče. Rodina i škola tak mají velkou možnost 
přesně zapracovat v oblastech, ve kterých dítě zatím není 
rozvinuto na dostatečné úrovni pro přechod do základ-
ního vzdělávání.  Pořizovací cena je však poměrně vyso-
ká a pro nás je primární zajistit materiální a ekonomické 
předpoklady pro kvalitní činnost školy. Nadále budeme 
budovat příjemné materiální zázemí pro děti. Příjemné 
prostředí bychom rádi vytvořili i ve vztahu k rodičům, a to 
otevřenou komunikací, dodržováním hygienických pravi-
del a vzájemnou ohleduplností. 

Nadále budeme pokračovat ve spolupráci se zřizo-
vatelem. 

Lenka Studená

Mateřská škola před dokončením 1984

Co plánujeme v mateřské škole v novém  školním roce 2022/23
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Základní škola

Období školního vyučování ve školním roce 2022/2023 začne 
ve všech základních školách, středních školách, základních umě-
leckých školách a konzervatořích ve čtvrtek
1. září 2022.  Výpis z vysvědčení s hodnocením za I. pololetí se 
vydává 31. ledna 2023.
Období školního vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno 
v  pátek 30. června 2023. Podzimní prázdniny připadnou na 

středu 26. října a čtvrtek 27. října 2022.
Pravděpodobné volno ředitele školy z  organizační důvodů 

31. 10. a 01. 11. 2022.

Vánoční prázdniny budou zahájeny v pátek 23. 12. 2022 a kon-
čí v pondělí 02. ledna 2023. Vyučování začne v úterý 03. ledna 

2023.

Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek 3. února 

2023.

Jarní prázdniny v délce jednoho týdne jsou stanoveny takto: 13. 

03. 2023 – 19. 03. 2023.

Zápis do 1. ročníku povinné školní docházky – v dubnu 2023.

Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 06. dubna 2023.

Hlavní prázdniny budou trvat od 01. července 2023 do 31. 

srpna 2023. Období školního vyučování ve školním roce 
2023/2024 začne v pondělí 4. září 2023.

Termíny přijímacích zkoušek na střední školy a konzervatoře 

pro školní rok 2023/2024 

Pro přijímací řízení ve školním roce 2022/23 platí zejména:
• přihlášky ke střednímu vzdělávání do oborů vzdělání s talen-

tovou zkouškou se předkládají do 30. listopadu 2022 pro 1. 
kolo přijímacího řízení; 

 V letošním školním roce zahajujeme celkem s 230 žáky.

Třída Jméno třídního učitele Počet žáků

I. třída  Mgr. Kristýna Řezáčová 24
II. třída Mgr. Olga Škrobáková 28
III. třída Mgr. Martina Poláchová 22
IV. třída Mgr. Zuzana Pálková 28
V. třída Mgr. Jitka Kolaříková 30
VI. třída Mgr. Pavla Schallenbergerová 21
VII. třída Mgr. Jiří Medek 25
VIII. třída Mgr. Irena Šemorová 28
IX. třída Mgr. Jitka Harnušková 23

Pedagogové bez třídnictví:Mgr. Jana Leblochová
 Mgr. Tomáš Studený
 Mgr. Markéta Svobodová

Ředitel školy: Mgr. Miroslav Cagášek
Zástupce ŘŠ: Mgr. Alena Veselá
Výchovný poradce: Mgr. Dagmar Mačicová
Školní spec. pedagog: Mgr. Hana Vízdalová

Organizační informace pro školní rok 2022/2023

Školní rok 2022/2023

Školní psycholog: Mgr. Jitka Muchová

Školní družina: pí Olga Mildnerová, DiS.
 pí Věra Holubová

Asistentka pedagoga: pí Jitka Švábová
 pí Radmila Roušarová
 pí Nikola Šlancarová
 sl. Aneta Rylková

Provozní zaměstnanci: pí Libuše Paulíková
 pí Petra Vajbarová
 pí Miroslava Konfráterová
 pí Petra Dědková
 pí Jana Syslová
 p.  Zdeněk Kučera

Denní rozvrhy a fotografi e jednotlivých tříd budou k dispozi-
ci na internetových stránkách školy www.zspodivin.cz.

V novém školním roce přeji všem zaměstnancům školy klid-
ný, ničím nerušený školní rok a radost z vykonané práce.

Mgr. Miroslav Cagášek, ředitel školy

• přihlášky ke střednímu vzdělávání do oborů vzdělání bez ta-
lentové zkoušky se předkládají do 1. března 2023 pro 1. kolo 
přijímacího řízení; 

• uchazeč se může přihlásit nejvýše na 2 obory vzdělání k 30. 
listopadu a až na 2 obory vzdělání k 1. březnu; školy (obory 
vzdělání) se na obou dvou přihláškách vždy uvádí ve stejném 
pořadí;

• termín pro talentové zkoušky v 1. kole přijímacího řízení do 
oborů středního vzdělávání skupiny oborů 82 Umění a užité 
umění je stanoven v pracovních dnech od 2. ledna do 15. led-
na 2023; pro talentové zkoušky do oboru vzdělání Gymnázi-
um se sportovní přípravou od 2. ledna do 15. února 2023; 

• termín pro talentové zkoušky v 1. kole přijímacího řízení do 
oborů vzdělání konzervatoří je stanoven v pracovních dnech 
od 15. ledna do 31. ledna 2023, 

• termín pro školní přijímací zkoušky v oborech vzdělání bez ta-
lentové zkoušky a bez maturitní zkoušky v 1. kole přijímacího 
řízení je stanoven v pracovních dnech v období od 22. dubna 
do 30. dubna 2023;

• přijímací zkoušky (jednotné i  školní) do maturitních oborů 
vzdělání bez talentové zkoušky v 1. kole přijímacího řízení se 
konají v pracovních dnech v období od 12. dubna do 28. dub-
na 2023;  v tomto termínu se rovněž koná jednotná zkouška 
do oboru vzdělání Gymnázium se sportovní přípravou. Povin-
né jednotné zkoušky se konají v oborech vzdělání s maturitní 
zkouškou (s výjimkou oborů zkráceného studia a oborů vzdě-
lání skupiny oborů 82 Umění a užité umění), a to pro všechny 
formy vzdělávání. 
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Jednotná zkouška se koná v dotčených maturitních oborech 
vzdělání podle § 60c odst. 1 školského zákona v 1. kole přijíma-
cího řízení ve 2 termínech, které stanoví MŠMT do 30. září 2022 
a zveřejní je způsobem umožňujícím dálkový přístup. 

Jednotné testy budou vyhodnoceny centrálně Centrem pro 
zjišťování výsledků vzdělávání (Centrum) a zaslány školám, a to 
nejpozději 30. dubna 2023. 

Školy hodnocení jednotné zkoušky zapracují v celkovém hod-
nocení splnění kritérií přijímacího řízení uchazečem; 

Hodnocení jednotné zkoušky se podílí na hodnocení uchaze-
če nejméně 60 % a v případě přijímacího řízení do oborů vzdělání 
Gymnázium se sportovní přípravou nejméně 40 %. 

Vyhlášení výsledků přijímacího řízení ke střednímu vzdělávání 
u přijatých uchazečů formou vydání seznamu přijatých uchazečů 
i zasílání písemného rozhodnutí jen nepřijatým uchazečům pro 1. 
kolo přijímacího řízení se u oborů vzdělání bez talentové zkoušky 
a bez maturitní zkoušky uskuteční nejdříve 22. dubna 2023. 

Po vyhlášení výsledků přijímacího řízení uchazeč potvrzuje 
svůj zájem o školu odevzdáním zápisového lístku nejpozději do 
10 pracovních dnů ode dne oznámení rozhodnutí o přijetí (zápi-
sový lístek nebude předkládat uchazeč, který se hlásí do jiné než 
denní formy vzdělávání).

Státní svátky České republiky

1. leden Den obnovy samostatného českého státu
8. květen Den vítězství
5. červenec Den slovanských věrozvěstů Cyrila a Metoděje
6. červenec Den upálení Mistra Jana Husa
28. září Den české státnosti
28. říjen Den vzniku samostatného československého státu
17. listopad Den boje za svobodu a demokracii

Ostatní svátky

1. leden Nový rok
5. duben Velký pátek
8. duben  Velikonoční pondělí 
1. květen Svátek práce
24. prosinec Štědrý den
25. prosinec 1. svátek vánoční
26. prosinec 2. svátek vánoční

Státní svátky a ostatní svátky jsou dny pracovního klidu.

Významné dny České republiky

16. leden Den památky J. Palacha
27. leden Den památky obětí holocaustu a předcházení zlo-

činům proti lidskosti
8. březen Mezinárodní den žen
9. březen Den památky obětí vyhlazení terezínského rodin-

ného tábora v Osvětimi - Březin
12. březen Den přístupu České republiky k  Severoatlantické 

smlouvě (NATO)
28. březen Den učitelů, Den narození J. A. Komenského
7. duben Den vzdělanosti
5. květen Květnové povstání českého lidu
15. květen Den rodin
10. červen Vyhlazení obce Lidice
18. červen Den hrdinů druhého odboje
27. červen Den památky obětí komunistického režimu
21. srpen Den památky oběti invaze a následné okupace voj-

sky Varšavské smlouvy
26. září Evropský den jazyků
11. listopad Den Válečných veteránů

Nový školní rok 2022/2023 
je tady. Čtvrtek 1. září 2022 se 
stal slavnostním dnem pro 25 
prvňáčků. 

Nejmladší žáčky dopro-
vodili rodiče, prarodiče, ale 
i  sourozenci do třídy, kde na 
ně čekala paní učitelka i  paní 
asistentka. Prvňáčky jako již 
tradičně přivítal pan ředitel 
Mgr. Miroslav Cagášek i  pan 
starosta Ing. Martin Důbrava. 
Děti byly slavnostně pasovány 
na prvňáčky a začala jim velmi 
významná etapa jejich života. 
Pevně věřím, že společně za-
žijeme mnoho dobrodružství 
i příjemných chvil na cestě za 
poznáním. 

Prvňáčkům přeji mnoho 
úspěchů ve škole a  fajn ka-
marády kolem sebe. Rodičům 
zase mnoho energie, trpěli-
vosti a radosti z úspěchu svých 
dětí. Společně to zvládneme.

Mgr. Kristýna Řezáčová

1. školní den
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Adopce na dálku již pokračuje osmým 
rokem. Ve vzdělávání podporujeme in-
dickou holčičku jménem Lupthasree. Vy-
svědčení ve třetí třídě měla pěkné, všech-

ny předměty měla hodnoceny nad 50 %. 
Více informací bude školním facebooku. 

Na celoroční školní docházku s  jed-
ním teplým jídlem denně je potřeba vy-
brat 5 000 Kč. Proto bude od října do kon-
ce listopadu zahájena každoroční sbírka. 

Vybírat budeme 50 Kč. Příspěvky mohou 
děti nosit svým třídním učitelům. 

Doufám, že i  letos vybereme celou 
částku a  tím pomůžeme zlepšit jeden 
dětský život. Děkuji za spolupráci.

Mgr. Hana Vízdalová

Adopce na dálku

YMCA SKAUT

I letos se necelá čtyřicítka mladých odvážlivců vydala na dva 
týdny do divočiny prožít spoustu dobrodružství, legrace a snad 
i trochu nepohodlí k Vojenskému újezdu Libavá. 

Už v září jsme se dozvěděli, že poletíme na Island, a během 
celého roku jsme hledali údajný vstup do středu Země. Nakonec 
jsme ho úspěšně objevili. Po příjezdu na tábořiště jsme potkali 
místního průvodce, který nám nabídl, že nás na naší cestě do-
provodí, pokud budeme průběh naší výpravy podrobně zazna-
menávat pro další generace. Samozřejmě jsme všichni souhlasi-
li, a tak mohlo další dobrodružství začít.

Cestou na nás čekala spousta podivných nástrah. Po nároč-
ném sestupu dolů jsme se museli vypořádat se sesuvem kamení 
ve starém dole. Poté jsme se propadli muskovitem až do pralesa 
obrovských hub. Museli jsme překonat podzemní oceán a vy-
zrát na masožravé rostliny. Po namáhavé cestě přes pole magne-
tických kamenů na nás zaútočil hladový dinosaurus. Nakonec se 
všem účastníkům této expedice podařilo dostat zpět na povrch.

Mimo naši objevnou výpravu se táborníci mohli zlepšovat 
v  zajímavých dovednostech, jako je lukostřelba nebo vrhání 
nožů. Zasoutěžili si při spoustě různých her, vytvořili mnoho vý-

robků s myšlenkou znovupoužití materiálů a objevili nové netra-
diční sporty.

Nakonec nezbývá nic než poděkovat mladým objevitelům za 
účast a doufat, že si zážitky z letošního tábora uchovají a budou 
se k nim rádi vracet.

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Anička Jurkovičová

Tábor skautů a skautek – Cesta do středu Země
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Do prosluněných lesů a  vysokých 
kopců Chřibů letos vyrazilo pár odváž-
livců na vlčácký tábor. Chata U Pěti žídel 
nám poskytla zázemí a  také prostor pro 
pár turistických stanů a  jedno indiánské 
týpí.

Po důkladné obchůzce okolí hned 
první den jsme společně zjistili, kde je 
nejkrásnější výhled na okolní přírodu 
i jaké to je být stromem a poslouchat zvu-
ky kolem nás. Celý tábor jsme cestovali 
v ponorce Nautilus pana kapitána Nema 
a  pomáhali mu porazit zlou krakatici, 
která pustošila moře a  oceány. Při cestě 
jsme zažili četná dobrodružství s  výzva-
mi, kterým jsme museli čelit. Procházeli 
jsme bájnou Atlantidou, kde se na nás 

Ve stejném týdnu jako tábor vlčat (jen 
tedy od pondělí do pátku) proběhl i tábor 
pro prvňáky a benjamínky – školčata, jen 
jsme pro mladší část zvolili verzi příměst-
skou. Zúčastnilo se 10 dětí a prostřídalo 6 
vedoucích. Počasí bylo celý týden velmi 
horké, což bylo náročné, ale alespoň nám 
nepršelo. 

V pondělí jsme strávili celý den v are-
álu klubovny hraním her, malováním ka-
mínků i dováděním s vodou. V úterý jsme 
vyrazili na výlet do Valtic a prošli Stezku 
bosou nohou (někteří celou 4km trasu 
opravdu bez bot), oběd jsme pak pojali 
jako piknik na náměstí pod platanem. 
Středu jsme strávili v H-Parku na Hájence 
u Břeclavi, kde si děti snad více užily pří-
stupného hřiště než překážek v Lanáčku. 
Ve čtvrtek jsme zůstali opět v  Podivíně, 
tvořili jsme z  korálků, hráli hry na Hliní-

Tábor vlčat (2. a 3. třída)

Příměstský tábor benjamínků a vlčat 1. třídy

bortily trosky starých chrámů a otírali se 
o  naše těla slizcí tvorové. Také jsme na-
razili na podmořské tunely a  objevovali 
místa, kam nás tajemné a  náročné stez-
ky zavedly. Jednou jsme také vyzkoušeli, 
jaké to je mít oblečený skafandr a  pro-
cházet se po mořském dně. Jindy se naše 
ponorka ocitla pod velkou ledovou krou, 
a proto jsme luštili šifry, které vedly k její-
mu vysvobození. Nakonec jsme přeci jen 
porazili zákeřnou krakatici a všechna její 
chapadla i šerednou hlavu.

Kromě plavení se 20 000 mil pod mo-
řem bylo na programu dne několik zá-
bavných i  edukativních her zaměřených 
na ekologii, spolupráci, odvahu či samo-
statnost. Nechybělo ani zálesáctví, kde si 

kách i hledali (a našli) poklad. Tento den 
jsme zároveň uspořádali přespání na klu-
bovně. Sedm odvážných dětí zde tedy 
zůstalo nocovat, opekli jsme si špekáček 
(i marshmallow), promítli jsme si rodinný 
fi lm a noc strávili v klubovně. 

Pátečního rána jsme vstali časně, aby-
chom stihli ranní vlak směr Hodonín a vy-
hnuli se cestě v  horku. Den jsme strávili 
v místní zoo ve společnosti spousty zají-
mavých zvířátek. Děti asi nejvíce zaujali 
surikaty a giboni, kteří se nadšeně před-
váděli. Nakrmili jsme místní kozy a kůzlát-
ka, po obědě a vydovádění na hřišti jsme 
se vydali zpátky.

Všem účastníkům patří uznání za je-
jich odolnost a těšíme se v září na schůz-
kách!

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Vendula Žlababa Holubová

děti vyzkoušely stavbu přístřešku, zdoko-
nalily se v pomocných pracích v kuchyni 
a  při řezání dřeva, dozvěděly se mnoho 
o bylinkách a jejich léčivých vlastnostech 
a v neposlední řadě i o ohni a pravidlech 
při jeho rozdělávání. Mnoho vlčat si popr-
vé zastřílelo z  fl usačky a  zahrálo oblíbe-
nou francouzskou hru – pétanque. 

Každý večer jsme společně zpívali tá-
borové písně u ohně v týpí a všechny děti 
byly natolik odvážné, že si vyzkoušely 
i noční hlídku, kterou zvládly bravurně. 

Věřím, že jsme si z tábora všichni od-
vezli silné zážitky, které se z  paměti jen 
tak nevymažou. Tak snad zase za rok…

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Alžběta Pískle Průdková
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V letošním roce jsme se s dětmi našeho 
příměstského tábora zaměřili na historii 
a výročí 800 let našeho města. Samozřej-
mě nechyběly ani dny, které byly zamě-
řeny na přírodu. Zázemí v tělocvičně nám 
opět poskytla místní ZŠ a stravování nám 
bylo umožněno v místní školní jídelně. Le-
tos to byl již 7. ročník a nás moc těší stálý 
zájem o náš tábor. Počasí nám velmi přálo 
a sluníčko opalovalo.

V letošním roce se sešly týmy s názvy: 
• Lízátka – vedoucí Jitka Švábová 

a Radka Švecová
• Podivíni – vedoucí Jirka Meško 

a Svaťa Hřebačka
• Zebry - vedoucí Hana Hřebačková 

a Martin Důbrava
• Ptáci – vedoucí Petra Kosová a Jana 

Hrůzová.

Historie se může zdát pro spoustu lidí 
nezábavná, ale může být i  velmi dobro-
družná, ba dokonce i  tajemná. Pro naše 
táborníky byla plná rébusů, tajenek, her, 
zábavy a  tvoření. Zcela jistě byla poučná 
pro velké i malé. Navštívili jsme místní kos-
tel, kde nám pan farář ukázal tajná místa, 
která nejsou běžně k vidění. S kostelem je 

VODĚNKOVÝ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 2022
spjata také Cyrilka a nově opravená souso-
ší, která jsme s pomocí indicií našli v parku 
i u kostela. Stejně tak i ve škole jsme za do-
provodu pana školníka mohli nakouknout 
do míst, která nejsou běžně přístupná. 
K  historii místní školy se váží dvě jména  
významných českých pedagogů, kteří mají 
své kořeny v Podivíně, a právě jim patřilo 
úterní odpoledne. Středa již tradičně pa-
tří celodennímu výletu a  ani letos tomu 
nebylo jinak. Zajeli jsme navštívit ekocen-
trum Bílé Karpaty ve Veselí nad Moravou, 
kde byly pro nás připraveny dva programy 
- „Lesníkova brašna“ a „Houby nejsou na 
houby“. Čtvrteční program byl zaměřen 
na přírodu a nejvíce na ptactvo. S pomocí 
p. Petra Berky jsem vyrobili celkem 12 bu-
dek pro netopýry a poštolky, které budou 
rozmístěny v okolí obce. Čtvrteční naučná 
stezka, která vedla lesem a okolo „Šutrák“, 
poslouží nadále i  ostatním podivínským 
dětem ke zpříjemnění zbytku prázdnin. 
Závěr týdne jsme se věnovali židovské his-
torii a samozřejně nechyběl ani závěrečný 
táborák se špěkáčky.  

O naše hladové krky se starala Gábina 
Vaculíková, Staňa Opluštilová a  Daniela 
Baráková.

S úklidem vypomáhala také Kája Bur-
šíková a  Kačka Ferbarová. Všem holkách 
moc děkujeme a vážíme si jejich pomoci. 
Děkujeme také Peťovi Berkovi, panu škol-
níkovi, panu faráři, ředitelství ZŠ a paní ve-
doucí ŠJ.

Obrovské dík patří dětem za společ-
ně prožitý týden a  taky vedoucím, kteří 
si udělali čas a připravili úžasný táborový 
program.

Za Voděnku Petra Kosová
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V  tomto příspěvku chci poukázat, že aristokrati měli 
také zájem o  přírodu, vynakládali na to nemalé fi nanční 
částky a dodatečně jim za to patří poděkování.

V  roce 1882 vznikly na podnět a  fi nanční podporu 
jeho výsosti, korunního prince Rudolfa /syn císaře Fran-
tiška Josefa/, ornitologické pozorovací stanice, jejichž 
hlavním předmětem bylo sledování tahu ptactva. Přihlá-
silo se  60 pozorovatelů rekrutujících se z  lesníků a uči-
telů. Statky knížete Liechtensteina vykazovaly  14 pozo-
rovatelů, nutno podotknout, že na všech jeho panstvích 
i mimo okres Břeclav a náš kraj.  Někdy kolem roku 1923 
byla zřízena Biologická stanice Vysokých škol brněnských 
škol v  Lednici. Možno ji zpozorovat zarostlou lesem při 
cestě kolem Zámecké Dyje z Lednice do Nejdku po pravé 
straně. V roce 1945 zde bylo zřízeno stálé pracovní místo 
ornitologa, které bylo v roce 1972 zrušeno a pozorovací 
stanice chátrá.

O  tom, že v  Podivíně žili Habáni, 
netřeba vypravovat. Nejeden školák 
snil o tom, jak doma ve sklepě narazí 
svou lopatičkou na bájný poklad, kte-
rý zde podle pověsti Habáni zanechali. 
Jen kdyby ti malí nadšenci věděli, kde 
mají kopat…

V roce 2019 koupil Tomáš Hřebač-
ka spolu se svým otcem v  Rybářích 
tři staré sklepy, které za války sloužily 
jako úkryt a poté je původní majitelé 
používali jako sklad zeleniny. Sklepy 
potřebovaly rozsáhlé opravy, které tr-
valy celkem tři roky.

Výsledkem úspěšné rekonstrukce 
je překrásný dobový sklep, který kro-
mě originálního nábytku vyrobené-
ho z vinařských sudů a lustru z paroží 
zdobí také jeden unikát, a to nástěnná 
malba pana malíře Antonína Vojtka. 
Jak mi sám řekl, je to jeho největší 
obraz a  zároveň první luneta, kterou 
tvořil. Námětem vyobrazení je samo-
zřejmě Podivín s  jeho dominantou, 
kostelem sv. Petra a Pavla. V zadní části 
sklepa se ukrývá malá dřevěná truhlič-
ka, ze které na vás po otevření dýchne 
historie. Při opravách se totiž podařilo 
najít úlomky keramiky o  které by se 
dalo říci, že pochází z dob velmi minu-
lých… snad habánských…a můžeme 
snít dál….

Kamarád mi vyprávěl, jak se jako 
malý i  přes zákaz rodičů s  baterkou 
proháněl labyrintem chodeb, které 
by se měly nacházet pod zemí v mís-
tech mezi restaurantem U  Františka 
a Jednotou. Tyto staré chodby a skle-

Aristokrati a příroda

TAJEMSTVÍ PODIVÍNSKÝCH SKLEPŮ

Lednický kníže a kačenárna

Kačenárna byla vybudována liechtenstejnskou  lesní správou 
v polesí „Dolní les“ na velmi frekventované  evropské cestě vodního 
ptactva.  Táhly tudy vodní ptáci  cestou po Odře – Moravě– Dyji, do 
Podunají  z dalekých končin severovýchodu Evropy. Kachny na pod-
zim zde kroužkované  byly přistiženy hnízdíce ve Finsku a  Rusku. 
V době rozkvětu /1911/ zde bylo pochytáno 14 998 kusů, dvacetiletý 
roční průměr byl 5055 kusů.  Po I. světové válce provádělo se chytání 
jen mnohdy za účelem kroužkování, které zde prováděl známý ochra-
nář Ing. Glatz. V roce 1934 byl v provozu pouze jeden kanál, chytalo 
se, pouze když lovecké spolky měly zájem o kachny, přebytek mla-
dých se kroužkoval a pouštěl na svobodu. Kníže platil  zaměstnance, 
krmení a provoz technického zařízení. Dobový tisk psal, že lanštorfská 
kačenárna měla velký význam při evropském výzkumu tahu různých 
druhů kachen. Podrobný popis zařízení a způsob chytání je popsán 
v deníku „Národní Politika“ z roku 1934.

Jiří Hollý

py jsou některé z  části možná dávno 
zasypány, některé ale čekají na své 
objevení a mohly by vyprávět příběhy 
o lidech, kteří zde žili před námi a mož-
ná by si přišli na své i ti nadšenci s lo-
patičkou a  kdo ví….třeba právě tam 
ten svůj habánský poklad naleznou…
Většinovým majitelem těchto pozem-
ků jsou již zmínění Tomáš Hřebačka 
a  jeho otec. Jejich vize do budoucna 
je objevení, oprava a  znovuotevření 
historických sklepů spolu s  pěkným 
vinařským parčíkem a  odpočinkovou 
zónou či hřišťátkem pro děti namís-
to bezprizorního plácku, který se zde 
nyní nachází.

Je zajímavé procházet se po našem 
městě a vědět, že pod našima nohama 
se ukrývá něco neobjeveného a  po-
hádkového. Možné je cokoliv. Pokud 
se o tom chcete přesvědčit na vlastní 
oči, přijďte se podívat na slavnostní 
otevření nově zrekonstruovaného his-
torického sklepa v Rybářích a to v so-
botu 17. září v 15. hodin.

Mgr. Zuzana Pálková
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Jak jistě většina z  vás zaznamenala, 
někteří i viděli, a pokud neviděli, tak mini-
málně cítili. Silný zápach se linul na desítky 
metrů po celém toku Dyje, od Nových Mlý-
nů až po Břeclav. Na vině, dle „moudrých 
hlav“, které jste jistě zaznamenali v médi-
ích, byla nešťastná souhra více faktorů - 
teplota vody, sinice, malý průtok, atd. Tyto 
faktory způsobily kyslíkový defi cit a duše-
ní ryb. S tímto tvrzením bych i souhlasil, ale 
s čím nemůžu kategoricky souhlasit, je, že 
se s tím nedalo a nedá vlastně nic dělat… 
Je to, jako by mi v překladu říkali, že si na to 
budeme muset zvyknout a že vlastně ne-
budou nic podnikat. Podotýkám, že tento 
masivní úhyn ryb není na tomto revíru 
prvním. Rybáři a hasiči to uklidí, lidi časem 
zapomenou a  všechno bude ve starých 
kolejích. Prostě žádná změna. Tento pří-
stup orgánů, které mohou a ze zákona by 
měly konat, mě osobně rozpaluje doběla. 
Je tu jasně vidět, jak se státnímu úřední-
kovi v tom nechce šťourat a jak je pomalý 
a  liknavý v  případě, že o  něco jde. Vždyť 
vlastně nikdo nic neporušil. Malé vodní 
elektrárny na Nových Mlýnech i  v  Bul-
harech manipulovaly správně dle schvále-
ného manipulačního řádu, tak co vlastně 
chcete? Na vině úhynu je počasí a basta… 
Chci pouze podotknout, že pokud voda 
jde přes elektrárnu, tak se rozhodně neo-
kysličí, spíše naopak tak, jako když teče 
přes segmenty jezu, popřípadě spodem 
rozstřikem. Krásně to můžete pozorovat 
u jakéhokoli výtoku z MVE. Takže se logic-
ky nabízí otázka, zda by k těmto úhynům 
došlo, pokud by v těchto extrémních pod-
mínkách, které letos kupodivu zase nasta-
ly, alespoň nějaká část vody tekla mimo 
MVE. Business je prostě business a peníze 
nesmrdí… Ty možná ne, ale uhynulé ryby 
na slunku v 35 °C v korytě Dyje rozhodně 
ano, a  pořádně! Vysbírat je je nutnost už 
z toho důvodu, že rozkládající se ryby kazí 
vodu a  hnilobné procesy opět spotřebo-
vávají tolik potřebný kyslík ve vodě. 

Tady bych chtěl moc poděkovat dob-
rovolníkům z  našeho rybářského spolku 
a  hasičům z  Břeclavi, kteří nám poskytli 
techniku a lodivoda na úklid revíru od pad-
lých ryb. Abych se ještě vrátil k opatřením, 
které je naprosto nutné udělat, abychom 
eliminovali tento neutěšený stav do bu-
doucna. Během několika dní by měly být 
na několika místech na Dyji konečně nain-
stalovány oxymetry, které by dálkově hlá-
sily pokles rozpuštěného kyslíku ve vodě 
(řeší se to už čtyři roky!). Následně by část 

Úhyny ryb na Dyji
nebo všechna voda šla mimo MVE. Další 
opatření, které je na delší trať, je změna 
manipulačního řádu MVE v měsících, kte-
ré jsou rizikové. Nabízí se i změna v rámci 
technologie MVE tak, aby měly minimálně 
přisávání vzduchu, popřípadě jiné zařízení, 
které by zabezpečilo dostatečné prokys-
ličení vody na výtoku z MVE. Moc bych si 
přál, aby všichni, kterých se to týká (Morav-
ský rybářský svaz, Povodí Moravy, Vodo-
právní úřad, ministerstva a další), našli spo-
lečnou řeč a  urychleně začali jednat. My 
všichni k tomu můžeme přispět tím, že tyto 
instituce nenecháme být, aby nesklouzly 
do starých kolejí. Změna je prostě nutná 
a jen hlupák opakuje stále stejné chyby… 

Možná jste si při procházce kolem na-
šeho Šutráku všimli, že aerátor mezi os-
trůvky, který je nainstalovaný od úhynu 
před několika lety, byl puštěný i  během 
dne. Tento technický prostředek instalu-
jeme s časovačem v jarních měsících a na 
podzim ho zase zazimováváme. Stojí to 
sice nemalé fi nance za elektrický proud, 
ale je rozhodně lepší preventivně vzdu-
chovat, než řešit úhyn rybí obsádky. Věřím, 

že pokud se najde vhodný dotační titul, 
tak město Podivín společně s naším rybář-
ským spolkem dotáhne odbahnění toho-
to krásného koutku přírody do zdárného 
konce.

Petr Švec
Předseda a hospodář rybářského spolku 

v Podivíně
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Historie našeho badmintonového 
oddílu při TJ Slavoj Podivín se začala psát 
v  roce 1983. Zakladatelem byl pan Pavel 
Kavan, který oddíl vedl 33 let. V průběhu 
let prošlo klubem spousta dětí i dospělých, 
kteří se účastnili soutěží jak v jednotlivcích, 
tak v družstvech ve všech disciplínách to-
hoto náročného, ale krásného sportu. 

Tréninky, při kterých hráči rozvíjejí jak 
vytrvalost a  rychlost, tak i  taktiku hry, se 
v  letošním roce konají pro děti 2x týdně 
ve středu a v pátek od 17.30 do 19.00, pro 
dospělé v pondělí, ve středu a v pátek od 
18. 30 do 20. 00. Počet členů oddílu v roce 
2021 byl 33, z toho 13 dětí.

Domácí traktory klub Podivín z. s. se svými partnery městem 
Podivín a tělocvičnou jednotou Sokol Podivín uspořádali  v so-
botu 30. července 11. ročník traktoriády Podivínský mazec – sraz 
a závody podomácky vyrobených traktorů.

Akce, která se každoročně pořádala na Panském kopci, do-
znala změny a poprvé ve své historii se přesunula  na jiné místo 
– před Restauraci Sport.

 Členové klubu si po deseti proběhlých ročnících odsouhlasili 
nové místo konání a vyjádřili tak podporu pro změnu .

Sraz traktoristů proběhl na Masarykově náměstí, odkud násle-
dovala spanilá jízda městem na závodiště.

Návštěvníci akce opět viděli  traktoristy na trati při jízdě na čas, 
kde připojili  břemeno (obrovskou pneumatiku z nakladače), pro-
jeli  vytyčený slalom a zapřáhli  dvoukolový vozík, s nímž posléze 
zacouvali  do pomyslné garáže. To byla technická část. Rychlostní 
vložka proběhla na přilehlé polní cestě , kde traktory část tratě 
projely na plný plyn.

Stroje byly rozděleny do čtyř kategorií : 4 x 2,  4 x 4, tovární 
malotraktory a  nejrychlejší kategorií byly  speciály (odpružené 
nápravy).

 Dílčí změny na trati se provádí každý rok, aby trať byla pro 
soutěžící náročná a pro diváky stále atraktivní. Pro děti byly  při-
pravené atrakce, které pro nepřízeň počasí nebyly postaveny. Pro 
účastníky traktoriády proběhla soutěž v pití piva a kofoly (mládež) 
na čas. Příchozí oslavili akcí 800 let královského města Podivína.

I když počasí nepřálo, akce proběhla ku spokojenosti jak trak-
toristů, tak  účastníků, kterých se sešlo přes tři sta, nepočítaje děti 
do patnácti let.

Oddíl Badmintonu TJ Slavoj Podivín

Mokrá traktoriáda

Dospělí hráči klubu skončili v  sezo-
ně 2021/2022 na 2. místě ve 3. lize JM 
oblasti, kdy  postup do druhé ligy nám 
v play off  unikl o  fous (výsledek 4:5 na 
zápasy). 

Pozitivní je, že se našemu oddílu daří 
udržet u tohoto sportu děti dlouhodobě. 

Asi je to tím, že v oddíle panuje kamarád-
ská atmosféra, děti, i když jsou ve věkovém 
rozmezí od 6 do 15 let, si vzájemně pomá-
hají a respektují se.  

Rádi bychom, kdyby tomu tak bylo 
i nadále.

G. Dluhošová

y
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Výsledky  traktoriády Podivínský mazec 2022

Kategorie:
Tovární  malotraktory

1. místo Petr  Spěváček  Podivín ( Břeclav )
2. místo Miloš  Alexa  Hustopeče ( Břeclav)
3. místo Rostislav  Osička  Podivín ( Břeclav)
4 x 2 

1. místo Jiří  Valčuha  Lošov ( Olomouc)
2. místo Lukáš  Zavadinka  Janovice ( F. Místek)
3. místo Rostislav  Svačina  Podivín ( Břeclav)
4 x 4

1. místo Rostislav  Svačina  Podivín ( Břeclav)
2. místo Oldřich  Papež  Litomyšl ( Svitavy )
3. místo Josef  Strnad  Brno  ( Brno)
Speciály

1. místo Vladimír  Berdych  Rokycany  ( Rokacany)
2. místo Zdeněk  Merčák  Kyjov ( Hodonín)
3. místo Viktor  Danyš  Znojmo ( Znojmo)
Nejvzdálenější  účastník s traktorem :  Vladimír Berdych (340 km) 
Rokycany
Nejmladší:  Miloš  Alexa (26 let)   Hustopeče
Nejstarší:  Vladimír  Berdych  (73 let)   Rokycany
Pohár  konstruktérů :
1. místo Vladimír  Berdych  ( Domaděl )
2. místo Rostislav  Svačina  ( Karkulka )
3. místo Jaroslav   Novotný  ( MITSIBUSHI Drak )

Druhou červnovou sobotu si v našem městečku dali dostave-
níčko pákaři a pákařky ze všech koutů naší země, aby se utkali 
o tituly mistrů republiky. Domácí oddíl armwrestlingu při TJ Sokol 
Podivín dostal důvěru České asociace armwrestlingu uspořádat 
nejvyšší domácí soutěž, a  jak už bývá tradicí, ujal se jí se ctí. 74 
závodníků z 16 oddílů se postaralo o spoustu krásných a napína-
vých bojů a nás může těšit, že se v nabité konkurenci neztratili ani 
domácí siláci. Nejlépe se z podivínských dařilo Rostislavu Svačino-
vi ml., který nastoupil hned ve dvou kategoriích a vybojoval kom-
pletní sadu medailí. Mistrem republiky se stal v kategorii master 
(nad 40 let) nad 100 kg levou rukou, stříbrnou bral za pravou ruku 
v  nejtěžší seniorské hmotnostní kategorii a  bronz přidal opět 
v masterech, tentokrát pravou rukou. Úspěšný byl i jeho bratr Ro-
bin Svačina, který se představil v hmotnostní kategorii do 75 kg 
a vybojoval druhé místo pravou rukou. Velmi dobrým umístěním 
se za domácí ještě prezentoval Lukáš Dorazil, který bral nepopu-
lární bramborovou medaili taktéž v kategorii do 75 kg, tentokrát 

XXI. Velká cena Podivína v páce

Pití  piva  a  kofoly na čas :

kofola  -  Matouš  Herák Podivín
pivo  - Alexandr Smith  Calgary (Kanada)

za DT klub Podivín  Svačina Rostislav

levou rukou. Závěrem se sluší poděkovat všem sponzorům, kteří 
tuto tradiční akci podpořili, TJ Sokol Podivín a zejména pak městu 
Podivín, které je hlavním partnerem akce.

Robin Svačina
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